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Írásbeli választ igénylőkérdés

HELYBEN

Tisztelt Elnök Úr!

„Mikor lesznek Magyarországon normális felvásárlási árak?” címmel a Házszabály 91. §-a
alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani Gráf József földművelésügyi és
vidékfejlesztési miniszterhez

Tisztelt Miniszter Úr !

A Földművelésügyi és Vidékfejlesztési Minisztérium Békés Megyei Mez őgazdasági
Szakigazgatási Hivatal szerint Békés megyében az aratás után nincsen vev ő a búzára, a
kukoricára és a napraforgóra.

A piac egyenlőre mozdulatlan amelynek következtében a gazdák tárolókban kénytelene k
elhelyezni az idei termést . A felvásárlási árak pedig jóval alacsonyabbak, mint az el őző
években. Az étkezési búza felvásárlási ára tonnánként 27-28 ezer forint körül mozog, míg a
takarmánybúzáért 23-24 ezer forintot kínálnak a keresked ők .

Békésben 55 ezer hektáron vetettek be napraforgót, ahol a termés alapján hektáronként 2,2 -
2,3 tonnára számítanak a termelők. A napraforgó felvásárlási ára ha egyáltalán van vevő a
tavalyi felére csökkent, vagyis 46-47 ezer forintot adnak érte .
A kukorica betakarítása folyamán se számíthatnak semmi jóra a termelők Békésben annak
ellenére, hogy a megye a második legnagyobb termő területtel rendelkezik . Nyáron még arra
lehetet számítani, hogy legalább 30 ezer forintot kapnak a gazdálkodók termékeikért azonba n
a felvásárlási ár 21-22,5 ezer forintra csökkent .

Ennek következtében kérdezem miniszter úrtól, hogy :

Mennyibe kerül egy gazdálkodó számára az, hogy termékét tárolóba kénytelen elhelyezni ?
Mi a valós oka annak, hogy egyik napról a másikra a felére csökkentek a mezőgazdasági
termékek felvásárlási ára ?
Mikor lesznek Magyarországon normális felvásárlási árak ?
Az alacsony felvásárlási árak következtében hány gazdálkodó mehet tönkre ?
Milyen segítséget tud adni az FVM a gazdáknak annak érdekében, hogy a mez őgazdasági
tevékenység ne legyen veszteséges azaz normális áron értékesíthetőek legyenek a
mezőgazdasági termékek?

Várom válaszát !
Budapest, 2009 . szeptember 22 .
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